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Na ostatnom riadnom obecnom zastupiteľstve, 
ktoré sa konalo 31. mája 2023, okrem iného ro-
kovali poslanci o  schválení záverečného účtu 
obce. Záverečný účet obce sa spracúva vždy po 
skončení rozpočtového roka. Tento proces má 

svoje pevne dané pravidlá a  riadi sa zákonom 
o  rozpočtových pravidlách územnej samos-
právy. „Záverečný účet je výsledkom hospodáre-
nia obce v predchádzajúcom kalendárnom roku. 
Na ostatnom zastupiteľstve pani poslankyne 
a páni poslanci prerokovali a schválili záverečný 
účet za rok 2022. Záverečný účet v sebe zahŕňa 
všetky príjmy a výdavky, pasíva a aktíva, ale aj 
hodnotí mieru zadlženos-
ti obce Močenok. Môžeme 
skonštatovať, že obecné zas-
tupiteľstvo záverečný účet 
aj na základe odporúčania 
a  stanoviska hlavnej kon-
trolórky schválilo a výsledok 
hospodárenia obce Močenok 

za rok 2022 je, že obec v roku 2022 hospodári-
la s prebytkom 192 425, 22 eur,“ uviedol presné 
čísla starosta obce Roman Urbánik. 
V  prípade, že obec hospodári s  prebytkom, 
zastupiteľstvo musí odsúhlasiť, ako prostriedky 

využije. „Finančné pros-
triedky na základe rozhod-
nutia zastupiteľstva boli 
zapracované do rozpočtu 
roku 2023 a  sú použité na 
kapitálové výdavky, ale 
v  zmysle usmernenia pre 
tento kalendárny rok môžu 

byť použité aj na bežné výdavky v  roku 2023,“ 
doplnil informácie starosta Urbánik.
V tejto chvíli je už stanovené a zastupiteľstvom 
v  zmene rozpočtu odsúhlasené použitie pros-
triedkov na kapitálové výdavky v  investičných 
akciách, ako napríklad rekonštrukcia miestnych 
komunikácií a podobne.

Záverečný účet obce schválený

Vodozádržné opatrenia v základnej škole
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Obec Močenok pred časom reagovala na výz-
vu Ministerstva životného prostredia SR na 
budovanie vodozádržných opatrení a  vypraco-
vala úspešný projekt na opatrenia v  základnej 
škole. Ministerstvo podporí projekt, ktorý rieši 
zadržanie dažďovej vody v  areáli školy, sumou 
586 tisíc eur. „Po kontrole verejného obstaráva-
nia prichádza k  procesu samotnej realizácie, 
odovzdávame stavenisko tak, aby sme stihli 
dokončiť práce na tomto projekte do konca au-
gusta 2023. Projekt je zameraný na zachytávanie 
dažďovej vody, v areáli školy sa budú vymieňať 
spevnené plochy za zatrávňovacie systémy tak, 
aby voda vsakovala do pôdy, a takisto zo striech 
budú vody zachytávané do nádob, ktoré budú 
slúžiť v  lete na zavlažovanie. Rozsah zemných 
prác nie je zásadný, skôr sú to práce, ktoré 
sú nasmerované na vybudovanie záchytných 
nádrží na dažďovú vodu a výmenu spevnených 
plôch,“ spresnil informácie o  projekte staros-

ta obce Roman Urbánik. „Mojou požiadavkou 
bola v  prvom rade bezpečnosť detí, ubezpečili 
ma, že táto požiadavka bude splnená a detičky 
budú v bezpečí aj napriek tomu, že práce začína-
jú počas školského roka,“ išlo o bezpečnosť žiak-
ov riaditeľovi školy Eduardovi Lackovi. Koncom 
apríla bolo dodávateľovi prác odovzdané staven-
isko, aby mohol začať s prvými prácami projek-
tu, pretože projekt rieši odvedenie dažďovej 
vody zo všetkých striech budov školy do 
podzemných nádrží, výmenu ciest a chodníkov 
za zatrávňovacie tvárnice a vybudovanie nových 
trávnatých plôch. Celý projekt má byť ukončený 
do konca letných prázdnin. „Dohodli sme sa, že 
v  prvej fáze postavíme mobilné oplotenie, aby 
sme nezasahovali do trasy, kadiaľ žiaci chodia 
do školy. Začneme z  ľavej časti krídla osádzať 
nádrže na vodu a  akonáhle začnú prázdniny, 
budeme vykonávať práce v celom objekte,“ pot-
vrdil dohodu za zhotoviteľa Adam Omasta zo 
spoločnosti Banet.
Projekt rieši odvodňovanú plochu s  rozlohou 
3 800 m² a po jeho dokončení by mali byť jeho 
plusy okrem zadržania dažďovej vody v  prie-
store aj v tom, že žiaci môžu pozorovať kolobeh 
vody v prírode, vzdelávať sa v ochrane životného 
prostredia a  nemalým pozitívom je aj zmena 
mikroklímy areálu k lepšiemu.

Obec Močenok sa v  roku 2022 zapojila do 
výzvy Ministerstva dopravy a výstavby Slov-
enskej republiky na predkladanie žiadostí 
o poskytnutie prostriedkov z programu Ob-
nova verejných historických a  pamiatkovo 
chránených budov. Na základe podmienok 
výzvy vypracovala projekt s názvom Zníženie 
energetickej náročnosti objektu materskej 
školy. „V máji sme dostali z ministerstva do-
pravy ako riadiaceho orgánu v  rámci Plánu 
obnovy, oznámenie o splnení podmienok na 
poskytnutie prostriedkov, ktoré sú určené 
na zníženie energetickej náročnosti budovy 
materskej školy. Na základe tohto oznámenia 
a  splnení všetkých podmienok ministerstvo 
dopravy pridelilo obci Močenok nenávratnú 
finančnú podporu vo výške 1 203 417 eur, 
ktoré budú použité na rekonštrukciu,“ vy-
svetlil starosta Roman Urbánik. 
V  rámci projektu bude zateplená fasáda 
a  strecha objektu, budú vymenené okná 
a  vonkajšie dvere, zmení sa aj zdroj vy-
kurovania z  plynového na tepelné čerpad-
lo, bude sa riešiť rekuperácia vzduchu a  na 
strechu budovy budú nainštalované fotovol-
taické panely. „Prvý časový horizont daný 
ministerstvom dopravy je august 2024 a náš 
predpoklad je ten, že v  priebehu druhého 
polroka zorganizujeme verejné obstarávanie 
na dodávateľa prác s tým, že práce by začali 
začiatkom budúceho kalendárneho roka tak, 
aby bola materská škola začiatkom školského 
roka 2024/25 zrekonštruovaná,“ doplnil sta-
rosta Urbánik.
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V  sobotu 22. apríla 2023 sa v  našej 
obci konal XXXVII. ročník odbornej 
degustácie vín. Podujatie zorganizoval 
Vinársky spolok Urban v  spolupráci 
s obcou Močenok a konalo sa v priesto-
roch spoločenskej sály obecného úradu.

Vinári z  Močenku, širokého okolia 
a  družobného Vracova priniesli do súťa-
že 306 vzoriek bielych, ružových a  červe-
ných vín. Najpočetnejšou kategóriou bola, 
samozrejme, kategória bielych vín. Vína 
hodnotilo šesť komisií, v každej z nich bolo 
päť degustátorov. Tri komisie hodnotili iba 
biele vína a  dve najmä ružové a  červené, 
každá hodnotiaca komisia ochutnala pri-
bližne 50 vzoriek. Na objektívny priebeh 
hodnotenia dohliadal po celý čas garant 

degustácie, skúsený hodnotiteľ Pavel Bíro: 
„Táto výstava je zaujímavá tým, že je tu 
medzinárodná účasť degustátorov aj vy-
stavovateľov. Vína sú tu zaujímavé, od tých 
ľahkých, cez stredné, ťažké až po archívne 
vína. Hodnotitelia ma volali k  viacerým 
vzorkám, aby som povedal názor, keď sa 
nevedeli zhodnúť. Bola to náročná výstava 
a dúfam, že objektívna. Na tú objektivitu 
dohliadam. Z kvalitatívneho hľadiska som 
veľmi nadšený, hlavne u  červených vín, 
tam boli niektoré skutočne veľmi dobré.“

Komisie sa reálne stretli so všetkými 
vzorkami, ktoré boli do súťaže prihlásené 
– aj s tými mimoriadne dobrými, aj s tými 
menej vydarenými. „Vzhľadom na to, že 
na degustáciu je už pokročilá doba, tak do 
Močenku sa asi dostali už také filtrované 
vzorky, filtrované v zmysle toho, že kto už 
niekde získal nejakú slabšiu medailu, tak 
nedal sem vzorku. Mali sme drvivú väč-
šinu pekných strieborných vín. Dali sme 
z  50 vín päť zlatých medailí, čo je podľa 
mňa celkom pekné. Niektoré sú bez me-
daile, ale to bolo nejakých 4-5 vín, takže 
celkovo môžem hodnotiť túto degustáciu 
za našu komisiu, že sme mali z  toho ako 
vinári naozaj pôžitok,“ konštatoval pred-
seda jednej z komisií Pavol Kaclík. „Naša 
komisia hodnotila biele vína a tento ročník 
bol taký priemerný, nebol nejaký výni-
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močný. Z 56 vzoriek sme vybrali 5 zlatých 
medailí a z tých piatich sme vybrali jedno 
do rozstrelu. Celkovo je úroveň vín pomer-
ne dobrá,“ myslí si predseda ďalšej komisie 
Peter Pápay. „Ružové vína boli priemerné, 
ale mali sme niekoľko perfektných vzoriek 
červených vín. Z  jednej som bola mimo-
riadne prekvapená, už pár rokov chodím 
koštovať, ale také víno som ešte nechutna-
la. Bola som prekvapená z  tých mladších 
červených vín, že boli naozaj výborné aj 
ročníky 2022,“ zhodnotila predsedníčka 
komisie ružových a červených vín Kristí-
na Somorová. Predsedom jednej z komisií 
bol aj Miroslav Fridrich z družobného Vra-
cova: „Celkovo by som to hodnotil veľmi 
pozitívne, vína mi chutili, samozrejme, 
vždy sa nájde nejaký exces, ale to býva len 
technologicky nezvládnuté väčšinou. Kon-
štatujem, že minulý ročník bol výborný.“ 
Odbornej degustácie sa zúčastnil aj skú-
sený hodnotiteľ, vinár, záhradkár a  fol-
klorista, predseda spolku záhradkárov vo 
Vracove Petr Šmíd, pre ktorého je takéto 
podujatie neoceniteľné najmä z  hľadiska 
zachovávania tradícií a budovania medzi-
ľudských vzťahov: „Ako povedal váš pán 
starosta, víno sa dorába 365 dní v roku, ale 
ja k tomu poviem ešte jednu vec - víno robí 
krajinu, vinica je krajinotvorná a víno robí 
kultúru a  medziľudské vzťahy. Preto som 
rád, že sme našli spoločnú reč aj v tejto ob-
lasti, nie iba ako družobné obce, ale aj cez 
to víno.“ 

V konečnom súčte komisie po rozstre-
loch určili šampiónov výstavy v  kategórii 
bielych, ružových a červených vín a udelili 
53 vínam zlaté medaily, 177 strieborných, 
65 bronzových a 11 vín zostalo bez medai-
ly. „Výstava dopadla nad naše očakávania 
dobre, pretože sme mali oveľa viac vzoriek, 
ako sme chceli mať, boli veľmi kvalitné, 
degustátorov sme mali na vysokej úrov-
ni, bolo ich viac ako minulý rok, takže 
tým bolo hodnotenie ešte objektívnejšie 
ako vlani. Čo sa týka práce nášho spolku, 
tak musím pochváliť všetkých členov, ako 
sa zhostili svojich úloh, dopadlo to veľmi 

dobre a môžeme byť spokojní,“ konštatoval 
po odbornej degustácii predseda Vinár-
skeho spolku Urban Roman Lenčéš. 

Podujatie malo aj druhú časť – verejnú 
degustáciu vín, ktorá sa uskutočnila 28. 
apríla 2023 v  spoločenskej sále obecného 
úradu, kde mohli návštevníci ochutnať 
všetky vystavované vína. Podujatie otvo-
ril predseda Vinárskeho spolku Urban 
Roman Lenčéš a  spolu so starostom obce 
Romanom Urbánikom spoločne odovzda-
li ocenenia za najlepšie hodnotené vína 
výstavy. V  kategórii bielych vín sa stala 
šampiónom výstavy Pálava 2018 výber 

z hrozna z vinárstva Vinařství pánú z Lipé. 
V  kategórii ružových vín sa stal šampió-
nom Imeón rosé 2022 z vinárstva Daráz-
svin z Tešedíkova, hoci vlajkovou loďou vi-
nárstva je Rizling vlašský. „Chodím hlavne 
na regionálne výstavy a  toto rosé získalo 
šampióna aj v  Nedede, to znamená v  na-
šom regióne, v okrese Šaľa a všade získalo 
zlato, čo ma veľmi teší,“ mal z víťazstva ra-
dosť majiteľ vinárstva Darázsvin Zsolt Da-
rázs. V kategórii červených vín sa stal toh-
toročným šampiónom Dunaj 2022 výber 
z hrozna vinára Romana Komárňanského 
z Veľkého Zálužia: „Je to moja srdcovka, už 
20 rokov robím víno a snažím sa to robiť 
tak, aby bola čo najväčšia kvalita v hrozne, 

a z toho hrozna sa potom dá spraviť dobré 
víno, zo zlého hrozna dobré víno nespra-
víte. Mám dva ha vlastného vinohradu vo 
Veľkom Záluží a všetky tie vína, ktoré sú na 
výstavách, sú z toho vinohradu. Tento rok 
som mal šampióna na viacerých miestach, 
napríklad v Klasove, Lapáši, vo Vrábľoch, 
vo Veľkom Záluží, teraz nedávno v Caba-
ji-Čápore, celkom sa mi darí tento rok.“ 
Cenu starostu obce za najlepšie hodnote-
né víno domáceho vystavovateľa si odnie-
sol vinár Henrich Bleho z MB Winery za 
Rizling vlašský 2022 kabinet, ktorý dosia-
hol 89,33 bodu. „Je to prekvapenie, ale milé 
prekvapenie, pretože vínu sa venujem len 
tretí rok. Teraz sme vysadili pol hektára 
nových viníc a v budúcnosti by sme chceli 
pokračovať. Samozrejme, chce to svoj čas, 
máme novú technológiu a je za tým, samo-
zrejme, aj veľa práce, ale je to môj koníček 
a MB Winery sa volá podľa mojej manžel-
ky, ktorá ma podporuje, takže ďakujem,“ 
netajil prekvapenie a radosť vinár Henrich 
Bleho. Vinárstvo MB Winery Močenok 
dalo do súťaže 12 vzoriek, 7 z nich získalo 
zlatú a ostatné striebornú medailu.

Podujatia sa zúčastnili asi dve stovky 
milovníkov vína z našej obce a okolia, kto-
rí s  radosťou chutnali jednotlivé vzorky 
a viedli medzi sebou priateľské rozhovory 
nielen o víne, ale aj o  celoročnej práci vo 
vinohrade alebo o  najnovších vychytáv-
kach, ktoré by im mohli prácu uľahčiť.
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Základná umelecká škola v  Močenku 
v tomto školskom roku slávi už 10. výro-
čie založenia. Škola je v  zriaďovateľskej 
pôsobnosti obce rovnako ako materská 
a  základná škola. Preto v  kultúrnom 
dome na slávnosti k tejto príležitosti pri-
vítali hostí riaditeľ školy Tomáš Obola 
a starosta obce Roman Urbánik.

Po prvý raz otvorila škola svoje brá-
ny pre umelecky nadané deti v  septembri 
2012. Vzdelávanie talentovaných detí, mlá-
deže a dospelých v umeleckom smere je jej 
hlavným

zameraním. Pri jej zrode stál Jaroslav 
Ryzek a  spoločne so vtedajším vedením 

obce na čele so starostom Mariánom Bor-
zom vybavili všetky legislatívne záležitosti 
spojené s otvorením novej školy a jej zara-
dením do systému škôl.

Vedenie základnej umeleckej školy na 
čele s  riaditeľom Tomášom Obolom zor-
ganizovalo pri príležitosti desaťročného ju-
bilea slávnostný koncert, na ktorý boli po-
zvaní všetci bývalí aj terajší učitelia,  žiaci, 
ich rodičia a široká verejnosť. V Kultúrnom 
dome v  Močenku sa návštevníkom milej 
oslavy predstavili umelci rôznych vekových 
kategórií: mládež – teda študenti umelec-
kých škôl, učitelia pôsobiaci na umeleckých 
školách aj profesionálni hudobníci. Diváci 
si vypočuli známe skladby zahrané na kla-
víri, husliach, flautách aj dychových nástro-
joch. Predstavilo sa im Sláčikové kvarteto, 
čo je hudobné teleso zo Základnej umelec-
kej školy Jozefa Rosinského v Nitre z triedy 
Jany Csámpaiovej, čerstvá absolventka šesť-
ročného štúdia na konzervatóriu v odbore 
hra na klavír Ema Demeterová, Flautové 
kvinteto Súkromného konzervatória v Nit-
re pod vedením Barbory Kolářovej a Vojen-
ská hudba Ozbrojených síl SR Brass kvintet. 
Pri krásnych melódiách si všetci oddýchli 
a dobre sa naladili.

Kapelník Vojenskej hudby Ozbrojených 
síl SR Brass kvintet Marián Vlado apeloval 
po vystúpení najmä na rodičov, aby svojim 
deťom dopriali hudobné vzdelanie, hoci to 
stojí obe strany mnoho úsilia: „Je to v pr-
vom rade o  tých rodičoch, ja to viem po-
súdiť, keďže sám som rodič, mám dve deti 
a áno, je to na úkor nášho pohodlia chodiť 
s  tými deťmi do tej hudobnej školy alebo 
na iné krúžky. Aj ja som to zažíval odma-
lička, pochádzam z  muzikantskej rodiny, 
takže viem, o čom to je. Nie je to len o tých 
deťoch, ale aj o  nás dospelých, o  tých ro-
dičoch, takže my by sme si mali vstúpiť do 

svedomia a  brať to vážne, lebo národ bez 
kultúry je mŕtvy národ.“

Riaditeľ školy Tomáš Obola pozval na 
slávnosť všetkých bývalých pracovníkov 
školy a  bol veľmi potešený ich záujmom 
vrátiť sa a zaspomínať si na miesto svojho 
predchádzajúceho pôsobenia. „Záujem bol 
obrovský a  tie slová vďaky, ktoré som od 
nich počul, ma ešte viac motivovali k  vy-
stavaniu kvalitného programu, ktorý sa 
nám, myslím, aj podaril,“ potvrdil riaditeľ 
Obola. Otvorenie školy v  septembri 2012 

má v živej pamäti vtedy zastupujúca riadi-
teľka Mária Mišunová, ktorú s Močenkom 
už predtým spájal Ženský spevácky zbor 
Cantica: „Ja som sa v Močenku ocitla vďa-
ka ženskému zboru, ktorý som tu dlhé roky 
dirigovala. Vtedajší starosta Marián Borza 
mal veľký záujem, aby táto škola vznikla, ta-
kže som bola všetkými desiatimi za to, aby 
aj v  takejto obci, kde kultúra bola na veľ-
mi vysokej úrovni, aby tu rástli nové mladé 
talenty, pretože to umelecká škola umož-
ňuje.“ Predchodkyňou terajšieho riaditeľa 
bola Henrieta Záležáková, ktorá školu ria-
dila dva školské roky a venovala jej rozvo-

ju množstvo času a  úsilia. „Na Močenok 
si spomínam s  radosťou, boli to nádher-
né časy, stretla som tu veľa talentovaných 
detí a talentovaných pedagógov. Základnej 
umeleckej škole želám veľa pracovitých žia-
kov a trpezlivých učiteľov,“ zaspomínala si 
Henrieta Záležáková. 

Základná umelecká škola u nás vychová-
va talentovaných mladých aj dospelých mi-
lovníkov umenia už 10 rokov, prajeme jej 
do ďalšieho pôsobenia na tomto neľahkom 
poli veľa úspechov.

10. výročie založenia základnej 10. výročie založenia základnej 
umeleckej školyumeleckej školy
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 Pre deti a  ich rodičov, prípadne sta-
rých rodičov bol pripravený milý kultúrny 
program v podaní nadaných žiakov základ-
nej umeleckej školy Matúša Ištokoviča a Ju-
raja Hambalka.

Prítomným sa prihovoril starosta obce 
Roman Urbánik, ktorý potom mamičkám 
odovzdal kvet a detičkám pamätný list a kni-
žočku. „Prišli sme sa pozrieť, akých bude mať 
spolužiakov, aké sú detičky. Páčilo sa mu tu, 
už by tu chcel behať,“ povedala nám mamič-
ka malého Samka Adriana. „Páčilo sa nám 
tu, malá vydržala a našla si už aj kamarátov,“ 
bola s  podujatím spokojná aj mamina Bar-
bora. „Malému sa to veľmi páčilo, aj my sme 
spokojní,“ bola spokojná mama Milana aj 
synček Patrik. „Určite bolo zaujímavé pozrieť 
sa, akých bude mať naša Ninka spolužiakov, 
a veľmi sa nám táto akcia páčila. Páči sa nám, 
že si obec takto uctí mamičky s  detičkami,“ 
doplnila Andrea.

Vítanie detí sa organizuje v  našej obci 

v májovom termíne vždy deň pred sviatkom 
Dňa matiek a  je zároveň oslavou mami-
čiek a narodenia detí. „Som veľmi rád, že aj 
v  tomto roku pozvanie prijali rodičia s  tými 
najmenšími našimi občanmi, a je to pre nich, 
ale aj pre nás vzácna udalosť. Prajem všetko 
dobré rodičom, ale hlavne ich deťom, pevné 
zdravie, šťastie, spokojnú rodinu a radosť zo 

života,“ poprial deťom a  ich rodičom všetko 
dobré starosta obce Roman Urbánik.

Bezprostredne po skončení slávnosti ví-
tania detí bola v  areáli kultúrneho strediska 
odštartovaná Míľa pre mamu. Okrem míle, 
ktorú si odbehli mamičky s  deťmi, boli pre 
deti pripravené stanovištia s hrami, súťažami 
a sladkými odmenami.

Pri príležitosti sviatku všetkých mám zák-
ladná škola v spolupráci s obcou každoročne 
organizuje v druhú májovú nedeľu akadémiu 
ku Dňu matiek. V  našej obci už neodmysli-
teľne patrí k sláveniu tohto sviatku a v tomto 
roku sa v  kultúrnom dome uskutočnila 14. 
mája. Vo viac ako hodinovom programe sa 
predstavili väčšinou žiaci prvého stupňa a pre 
mamičky a  babky si pripravili veselé tance, 
piesne, básne či scénky. Podujatím sprevádza-

li deviatačky Bar-
bora Horňáková 
a Ema Matušicová. 
Mamičky odchá-
dzali z  kultúrne-
ho domu výborne 
naladené a  trošku 
aj dojaté. „Veľmi to 
bolo dobré, moja 
vnučka tam bola,“ 
tešila sa zo šikov-
nej moderátorky 
Barborky babka. 

„Vystúpenie bolo krásne, detičky nás potešili 
programom, ďakujeme pani učiteľkám, ktoré 
s nimi toto nacvičili, robia nám radosť,“ páčil 
sa program mame dvoch školákov Klaudii. 
Pre riaditeľa školy Eduarda Lacka znamená 
táto prezentácia šikovnosti detí veľa: ,,Každo-
ročne pripravujeme akadémiu ku Dňu matiek 
aj tento rok sa nám naozaj vydarila a  som 
veľmi rád, že máme také šikovné deti a, sa-
mozrejme, šikovných pánov učiteľov a  pani 

učiteľky. Prajem všetkým matkám veľa zdaru, 
sily, energie, aby naďalej pôsobili na deti, aby 
boli naozaj veľmi slušne vychované, dobré 
a v živote sa uplatnili.“

Radosť z  vystúpení mali nielen mamičky, 
ale aj deti, ktoré sa mamičkám predviedli, 
a pani učiteľky, ktoré boli na ne hrdé, ako to 
dobre zvládli. Celú organizáciu podujatia mal 
na starosti ako zvyčajne pán učiteľ Radoslav 
Novelinka: „Dnešná akadémia sa ukázala ako 
svieža, veselá, tanečná, čo mňa samého pre-
kvapilo, bolo veľmi veľa tanečných čísel, veľa 
dobrej hudby, už nám to išlo do takého retra, 
takže myslím si, že v tomto zamračenom daž-
divom počasí prišla každému vhod. Ja som 
si neskutočne užil prvé a vlastne aj posledné 
vystúpenie s mojimi deviatakmi, čo sú úplne 
úžasní, jedineční a  fantastickí ľudia. Myslím 
si, že dnes to aj mamám všetci predviedli, ta-
kže ja som veľmi spokojný.“ Viac ako hodinu 
trvajúci program prispel k slávnostnej atmo-
sfére sviatočnej, hoci upršanej nedele a sprí-
jemnil náladu všetkým zúčastneným.

Oceňovanie žiakov základných škôlOceňovanie žiakov základných škôl
V  polovici júna 2023 sa v  priestoroch 

kongresovej sály Mestského úradu v Šali ko-
nalo oceňovanie žiakov základných a stred-
ných škôl okresu za dosiahnuté výsledky 
v športe, vedomostných olympiádach alebo 
umeleckých súťažiach. Každá základná, zá-
kladná umelecká alebo stredná škola mohla 
nominovať najlepších žiakov svojej školy na 
ocenenie. Podujatie zorganizoval Spoločný 
školský úrad Šaľa.

Z našej základnej školy boli ocenení štyria 
žiaci – Marína Durecová za 1. miesto v okres-
nom kole speváckej súťaže Slávik Slovenska, 
Ivana Komoňová za 1. miesto v okresnom a 3. 
miesto v krajskom kole biologickej olympiády, 

Michaela Lenčéšová za 1. miesto v okresnom 
a 1. miesto v krajskom kole Školského pohára 
Slovenského futbalového zväzu, Miška bola 
kapitánkou družstva a  Adam Skalický za 1. 
miesto v  okresnom a  2. miesto v  krajskom 
kole McDonalds Cup minifutbale žiakov 1. 
stupňa základných škôl, kde bol kapitánom 
mužstva. Ocenenia im odovzdal starosta obce 
Roman Urbánik spoločne s vedúcou spoloč-
ného školského úradu Marianou Takáčovou. 

Žiakov na podujatie sprevádzala zástupky-
ňa riaditeľa školy Miriam Sklenárová, ktorá 
bola právom hrdá na svojich zverencov. 

Oceneným žiakom srdečne blahoželáme 
a prajeme veľa ďalších úspechov.

7

Vítanie detíVítanie detí

Deň matiekDeň matiek
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Tradičným podujatím obce je začiat-
kom júna oslava Medzinárodného dňa 
detí. Pre deti sú vtedy pripravené sta-
novištia so súťažami a  úlohami, dobrá 
zábava a odmeny. V tomto roku sa Deň 
detí pre všetky deti z obce konal v nedeľu 
4. júna. 

Témou tohto ročníka bola Snehulienka 
a sedem trpaslíkov. Pred všetkými súťaža-
mi sa však prítomným predstavili psi so 
svojimi psovodmi z  Miestneho kynolo-
gického klubu Šaľa, ktorí najmä detičkám 

predviedli, čo ich psíci rôznych plemien 
dokážu, a ukázali plnenie rôznych pove-
lov. „Dnes to bola ukážka poslušnosti, to 
znamená obraty, privolanie psa, odloženie, 
sadni, ľahni, vstaň, štekanie, také základné 
veci,“ rozhovoril sa jeden z výcvikárov klu-
bu Ján Komjáthy.  „Psi, ktorí chodia menej 
alebo ešte nechodia tak dlho, tak ten cvik 
ešte nevedia presne, musia im majitelia 
pomáhať rukou. Bola tu aj ukážka obrany, 
vyštekanie páchateľa a zadržanie.“ 

Trpaslíci si potom pre deti pripravili 
sedem zaujímavých úloh a ich pomocníci 
– mladí hasiči a  futbalisti ešte ďalšie dve, 
ktoré museli splniť, aby dostali zaslúženú 

odmenu. Deti sa najprv zapísali u zlej krá-
ľovnej a Snehulienky a potom museli spolu 
s  trpaslíkom a  lienkou v  jaskyni nakopať 
drahokamy, vyrobiť bublinkovú húsenicu, 
pripraviť servis na obed, zraziť kuželky, ha-
siť požiar, narábať s loptou a dať gól a po-
dobne. Na správne plnenie úloh dohliadal 
horár. Deti a možno aj ich rodičia sa počas 
jemne upršaného popoludnia dobre bavili 
a prezradili nám, ktoré úlohy sa im najviac 
páčili. „Podľa mňa bolo najlepšie hádanie 
,Čo si myslíš´ a ešte prestieranie pohá-
rikov a  tanierikov,“ konštatoval Radko. 
„Hasiči boli najlepší, všetky štyri ohníky 
sa mi uhasili, lebo bol veľmi silný prúd a 

viem veľmi dobre mieriť,“ dopl-
nil Maximilián. „Futbal, dal som 
slalom medzi kuželmi a  zakončil 
som to do brány,“ prezradil futba-
lový talent Matúš. „Mne sa páčilo 
vyberanie plechoviek, pohárikov 
a tanierikov. Dve veci mi išli naj-
lepšie, to, čo som teraz hovoril, a 
ešte futbal,“ bol so svojím výko-
nom spokojný Damián. Spokojné 
boli nielen so stanovišťami, ale aj 
výkonmi svojich detí mamičky. 
„Páči sa nám tu a malému sa veľmi 
dobre darí, nad moje očakávania,“ 
povedala nám s úsmevom mamič-
ka Magdaléna. „Som rada, že také-
to niečo sa v obci robí, deťom sa 
to páči, pekný deň pre deti, aj keď 
prší,“ doplnila Drahomíra. 

Keď deti nazbierali všetkých deväť pe-
čiatok, od zlej kráľovnej a  Snehulienky 
dostali sladkú odmenu a  mohli si vybrať 
aj zaujímavú hračku. „Aj tento rok sme sa 
rozhodli pre deti v Močenku zorganizovať 
oslavu sviatku Dňa detí. Napriek tomu, že 
počasie je také premenlivé, sme radi, že 
deti a rodičia prišli. Myslím si, že stano-
vištia, ale aj ukážka so psíkmi sa všetkým 
páčila, a takou malou trochou sme prispe-
li, aby si deti užili ten svoj sviatok,“ zhr-
nul starosta obce Roman Urbánik. Okrem 
úloh si deti užili nedeľné popoludnie aj na 
skákacom hrade.

D e ň  d e t í  v  o b c iD e ň  d e t í  v  o b c i
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Medzinárodný deň detí je u detí úplne 
samozrejme asi najobľúbenejším sviat-
kom. Všetko sa v ten deň točí okolo nich, 
my dospelí sa im snažíme urobiť pekný 
program, potešiť ich, zabaviť či obdaro-
vať. 

V  materskej škole v  našej obci na to 
majú špeciálny recept – u  nich trvá deň 
detí 10 dní. V tomto roku začali s progra-
mom pre svojich žiakov v rámci dňa detí 
už 31. mája. „Začali sme akciou, ktorú sme 
pripravili po prvýkrát, a to bola prvá po-
moc pre deti, kde si deti vyskúšali zachra-
ňovanie plyšovej pandy. Potom nasledova-
li už tradičné aktivity - návšteva policajtov 
a hasičov v materskej škole, návšteva čle-
nov Dobrovoľného hasičského zboru v 
Močenku, ktorí si pre deti pripravili rôzne 
súťaže na stanovištiach, takže deti mali z 
toho úžasný zážitok. Nechýbala ani noc v 
škôlke pre predškolákov, čo je už tiež tra-
dičná aktivita. Tento rok sme mali trošku 
aj problémy so zdravotným stavom detí, 
pretože sa nám rozšírili zápaly očných 
spojiviek, takže niektoré deti boli z toho 
dosť smutné. Teraz sa deti mali možnosť 
oboznámiť aj s profesiou lesníka, s ochra-
nou lesa a  aktivitami s tým spojenými,“ 
podrobne nás oboznámila s  programom 
pre deti riaditeľka školy Soňa Hippová. 

Každý deň s  inou aktivitou a  progra-
mom bol pre deti podnetný a  zaujímavý 
a  organizátori každej aktivity sa snažili 
deti nielen zabaviť, ale aj poučiť. „Dnes 
sme prišli deťom ukázať naše výjazdové 
vozidlá, jedno je kombinované vozidlo na 
požiare a havárie a druhé je Tatra 815 na 
likvidáciu požiarov,“ v skratke zhrnul Ma-
túš Záhorský z Hasičského a záchranného 
zboru v  Šali. „Na základe žiadosti pani 
riaditeľky sme prišli odprezentovať našu 
prácu. Detičkám sme prišli ukázať naše 
služobné vozidlá, protiúderový komplet, 
nepriestrelné vesty, ukázali sme im aj ne-
jaké zbrane,“ doplnil riaditeľ Obvodného 
oddelenia Policajného zboru SR v Močen-

ku Ľuboš Blažo. „Obecný hasičský zbor 
každoročne zabezpečuje pre deti osvetu 
pred požiarmi. Máme pre ne pripravené 
rôzne stanovištia, na ktoré striekajú vodu, 
spoznávajú novú hasičskú techniku, skú-
šajú si rôzne aktivi-
ty, ktoré sú trošku aj 
športové, aby mali aj 
kondíciu v prípade 
nejakej nebezpečnej 
udalosti. Vyskúša-
li si aj evakuáciu 
škôlky,“ popísal ak-
tivity s deťmi mladý 
dobrovoľný hasič 
z OHZ Močenok Si-
mon Durec. „Dnes 
išlo o to, aby sme 
deťom priblížili les, 
zvieratá, ktoré v ňom žijú, procesy v lese, 
ktoré sa tam dejú, aby sa hravou formou 
oboznámili so základnými funkciami lesa, 
stromami a podobne. Oni mi povedali, aké 
zvieratá a stromy poznajú, a ja som to do-
pĺňal, aby si rozšírili svoje vedomosti. Bol 
som veľmi milo prekvapený, ako veľa toho 
vedia o lese,“ bol spokojný s vedomosťami 
detí Jaroslav Štraus, lesník z Lesnej správy 
Duchonka.

Deti sa tešili, že majú každý deň iné za-
ujímavé aktivity, a podľa svojich preferen-
cií nám menovali, čo sa im najviac páčilo. 
„Policajti, hasiči a ešte aj sanitka,“ pove-
dala nám Noemi. „Mne sa páčilo, ako tu 
boli hasiči,  a aj všeličo ostatné. Aj párty sa 
mi páčila,“ prezradil Jakubko. „Mali sme 
tu policajtov a hasičov a mne sa najviac 
páčilo, ako sme striekali na ten domček. 
Policajti nám ukázali, čo robia, keď chytia 
zlodeja,“ pridala sa Lucka. „Mne sa najviac 
páčila noc v škôlke, keď prišli hasiči a mali 
sme tu penovú párty, keď prišli policajti, 
záchranári - všetko sa mi páčilo,“ dodala 
Eliška. Počas návštevy pána lesníka v škôl-
ke sa deti dozvedeli aj nové veci. „Rozprá-
val nám o tom, čo nemáme robiť v lese a 
čo máme. Dozvedel som sa, napríklad, že, 
nemôžeme vyrušovať zvieratká a zahadzo-
vať odpadky. Dnes sa mi páčilo ukazova-
nie tých zvieratiek s  kožou,“ pochvaľoval 
si vypreparované zvieratká Peťko. „Mne sa 
páči psík a ten mŕtvy vtáčik“ (vypreparo-
vaná sojka – pozn. red.), prezradila Emka. 

Po spomínaných rôznorodých aktivi-
tách nasledoval v škôlke ešte koncert, pre 
športovo nadaných predškolákov olym-
piáda VITIS, deň otvorených dverí, kon-
coročné fotografovanie, výlet na farmu so 
zvieratkami alebo návšteva Domu ľudové-
ho umenia. Bodku za dvojtýždňovou  det-
skou radosťou urobili atrakcie pre deti – 
skákacie hrady, autíčka, maľovanie na tvár 
či cukrová vata.

D e ň  d e t í  v   m ate r s ke j  š ko l eD e ň  d e t í  v   m ate r s ke j  š ko l e
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Vo Veľkom Záluží sa 7. júna 2023 usku-
točnila olympiáda materských škôl obcí 
združených v  Miestnej akčnej skupine 
mikroregiónu Vitis, kde patrí aj Močenok 
a ďalších desať obcí z okolia. „Olympiáda 
detí materských škôl je už tradičné podu-
jatie, bez prerušenia sa konalo do korony 
a tradíciu sme obnovili opäť po pandémii 
v minulom roku. Je to, myslím, 9. ročník. 
Všetky podujatia sa snažíme zameriavať na 
rôzne spoločenské vrstvy, vekové kategórie 

a  podobne. Nesmieme teda zabúdať ani na 
týchto najmenších. Jedným z podujatí pre 
deti je aj turnaj futbalových nádejí, ale to je 
pre vyššie ročníky. Toto podujatie je pre ma-
terské školy a je to úžasná akcia,“ pochvaľo-
val si záujem a nadšenie škôlkarov predseda 
MAS Vitis Jozef Jankovič. 

Počasie sa síce nevydarilo, od rána pršalo 
alebo popŕchalo, ale organizátori si poradili 
aj v tejto situácii a detskú olympiádu v čase, 
keď na chvíľu ustal dážď, slávnostne otvori-
li – nechýbal nástup športovcov, olympijská 
vlajka, hymna ani zapálenie olympijského 
ohňa. Slávnostný nástup nevynechali ani 
starostovia obcí združených vo Vitise. „Som 
veľmi rád, že MAS Vitis organizuje takéto 
podujatie pre malé deti, aby spoznali okoli-
té obce, ako to tam funguje, a športovo aby 
sa trošku vyžili,“ tešil sa z podujatia staros-

ta Hornej Kráľovej Peter Šoka. „Osobne si 
myslím, že to je vynikajúce, že takéto niečo 
sa robí pre deti, aspoň spoznajú aj iné deti z 
iných obcí a aj sa zabavia, je to skvelá vec,“ 
stotožnil sa s myšlienkou detskej olympiády 
aj starosta Trnovca nad Váhom Oliver Be-
recz. 

Organizátori súťažné disciplíny mierne 
upravili, aby sa dali robiť vnútri alebo pod 
stanom. Deti si zmerali sily v behu cez pre-
kážky, v skoku z miesta, v hádzaní vreckom 

naplneným pieskom a  podobne. „Mne sa 
najviac darilo v  hode a ešte nás čaká pres-
kakovanie a behanie,“ prezradila nám Eliška 
z Močenka. „Hádzala som vreckom a skáka-
la do diaľky,“ mala už za sebou dve disciplíny 
Miška z Veľkého Zálužia. „Išlo mi to dobre, 
a keď som to robila, bolo to veľmi zábavné.  
Hádzala som vrecúško veľmi do diaľky, bolo 
ťažké,“ konštatovala Ninka z Hornej Kráľo-
vej. „Dnes tu športujeme a už sme behali. 
Podľa mňa ja viem najviac hádzať kriket-
kou,“ prezradil Timko z Hájskeho. „Mne sa 
daril skok a ešte sa mi darilo hádzanie, ale 
pri prvom hádzaní som zničil troška meter, 
potom som to trafil nie dopredu, ale dozadu, 
ale potom som to hodil skoro na koniec,“ 
podrobne nám vysvetlil úsmevnú genézu 
s hádzaním vrecka piesku Damián z Močen-
ka. 

Nepriazeň počasia neodradila ani deti, 
ani pani učiteľky, ktoré ich sprevádzali. „Pri-
pravovali sme sa poctivo - skok do diaľky, 
beh, hod kriketovou loptičkou, no, bohužiaľ, 
počasie nám veľmi nevyšlo,“ bola trochu 
smutná z počasia Slávka Čaplánová, učiteľka 
z Veľkého Zálužia. „Každoročne trénujeme, 
keď na to nemáme priestory v  škôlke, tak 
ideme na školský dvor základnej školy a pri-
pravujeme sa. Počasie nás tento rok trošku 
začarovalo, bol to stres, ale myslím, že ráno 
sa to vypršalo a už dáme tie disciplíny a ne-
zmokneme,“ priala si pekné počasie zástup-
kyňa riaditeľky MŠ v Hájskom Beáta Matte-
sová. „Dnes sme sa opäť zapojili do športovej 
olympiády detí materských škôl. Vybrali sme 
tie najšikovnejšie a športovo najzdatnejšie 
deti, tak dúfame, že sa im bude dnes dariť. 
Počasie nám veľmi nepraje, museli sa trochu 
zmeniť disciplíny, napríklad hod kriketo-
vou loptičkou za hádzanie vrecka plneného 
pieskom, čo je nová disciplína, ktorou boli 
deti prekvapené, ale uvidíme, že čo nám deň 
prinesie,“ dodala s úsmevom riaditeľka MŠ 
v Močenku Soňa Hippová. 

Olympiádu detí z materských škôl každo-
ročne organizuje obec Veľké Zálužie – obec-
ný úrad v  spolupráci s  materskou školou. 
„My sa na to tešíme, hlavne naše učiteľky, 
ktorým týmto spôsobom chcem poďakovať, 
pretože s tým všetky majú veľa roboty. Keď 
však vidíte tie výsledky, tak to človeka teší,“ 
povedal nám starosta Veľkého Zálužia Milan 
Bíro ako hlavný organizátor. 

Súťažný tím predškolákov z  Močenka 
v  tomto roku priviezol domov jednu me-
dailu – bronzovú za najdlhší skok do diaľky 
z miesta. Blahoželáme.

Olympiáda materských škôlOlympiáda materských škôl

V poslednú májovú nedeľu 28. mája 2023 
naša obec hostila XVI. ročník podujatia 
Slová a  Tóny, ktoré každoročne organizuje 
nezisková organizácia Čakanka. 

Nezisková organizácia Čakanka v spolu-
práci so ZUŠ J. Rosinského v Nitre a obcou 
Močenok zorganizovala tu, v Močenku, ďalší 
ročník podujatia Slová a Tóny, ktoré bolo ve-

nované Trom gráciám 
slovenskej poézie. V 
rámci tohto programu 
sa konalo aj vyhod-
notenie XIII. ročníka 
literárnej súťaže Lite-
rárna cena Čakanky 
a oceňovanie v rámci 
XV. výročia NO Ča-
kanka a taktiež bola 
uvádzaná do života 

kniha Reminiscencie Karola Ácsa,“ spres-
nila informácie riaditeľka podujatia Slová 
a  Tóny Dana Ďurík Stančevová. Podujatie 
sa konalo v priestoroch kultúrneho stredis-
ka. Dôstojný kultúrny program zabezpečili 
pedagógovia a žiaci ZUŠ Jozefa Rosinského 
v Nitre, podujatím sprevádzala Dana Ďurík 
Stančevová.

Čakanka organizuje športové a kultúrne 
akcie. Zo športových akcií  je to napríklad v 
júni 43. ročník Diskokilometra a ak dožijem, 
tak 35. ročník Zoborského silvestrovského 
behu. To sú dve naše najstaršie akcie a po-
tom je kultúrna akcia Slová a Tóny, ktorá má 
16 rokov. Čakanka má síce len 15 rokov, ne-
skoro vznikla , ale fungovali sme už dávno 
predtým. Ide o približne 50 ľudí, kamarátov, 

Slová a Tóny v Močenku Slová a Tóny v Močenku 
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Z činnosti Základnej organizácie Z činnosti Základnej organizácie 
Jednoty dôchodcov v MočenkuJednoty dôchodcov v Močenku

Základná organizácia Jednoty dôchodcov v Močenku je jednou 
z okresných organizácií v okrese Šaľa. Bola založená už v roku 2011, 
takže má za sebou mnoho úspešných i menej úspešných podujatí. 

Dnes má organizácia vyše 70 členov. Všetci sa aktívne podieľajú 
na všetkých akciách, ktoré organizuje výbor ZO. Na výročnej členskej 
schôdzi v marci 2023 si naša organizácia vytýčila tiež náročný plán.

Z plánovaných podujatí, ktoré sa nám podarilo zorganizovať, sme 
usporiadali pri príležitosti Dňa matiek malé posedenie s  pekným 
programom a malým občerstvením.

Ďalej môžeme spomenúť zdravotnú prednášku o bylinkách a mas-
tičkách na potlačenie bolesti pohybového aparátu človeka, ktorá sa 
uskutočnila v kultúrnom stredisku Kláštor. Prednášajúcim bol kúpeľ-
ný lektor a bylinkár Ing. Karel Štenbaur z Českej republiky, s ktorým 
sme mali dobré skúsenosti z nedávnej minulosti. Prednášky sa zúčast-
nilo pomerne veľa ľudí. Bola veľmi zaujímavá, pretože sme sa čo-to 
dozvedeli o liečiteľstve bylinkami.

Naša organizácie tradične organizuje okresné športové hry senio-
rov. Tento rok sa konal už X. ročník tohto podujatia s finančnou pod-
porou Nitrianskeho samosprávneho kraja a obce Močenok. Plánované 

podujatie na futbalovom štadióne nám však prekazilo nepriaznivé po-
časie. Musel sa zvoliť plán „mokrý variant“ v športovej hale, kde boli 
však obmedzené možnosti. Na úvod nám Klub cvičeniek pre zdra-
vie pod vedením pani učiteľky Mgr. Julky Dičérovej predviedol vtip-
nú choreografiu na známu pesničku Diridonda. Naše členky Helena 
Maláriková a Valéria Pappová predniesli báseň Darinky Štangovej na 
tematiku športových hier seniorov. Z pozvaných hostí možno spome-
núť starostu obce Močenok PaedDr. Romana Urbánika, jeho zástupcu 
Mgr. Petra Sýkoru a starostu obce Trnovec nad Váhom Mgr. Olivera 

Berecza. Po krátkych príhovoroch predseda Okresnej organizácie JDS 
v Šali pán Jozef Kurňava slávnostne otvoril X. ročník Okresných špor-
tových hier seniorov a poprial všetkým súťažiacim veľa úspechov. 

Na športových hrách sa zúčastnili družstvá zo ZO Šaľa, Hájske, 
Trnovec nad Váhom, Diakovce a Močenok. Na spravodlivé hodnote-
nie výkonov športovcov dohliadali pani Marta Braunová, hlavná roz-
hodkyňa, a jej pomocníci Ing. Ernest Vereš, Anton Lovás a Miroslav 
Horňák. Výsledky v jednotlivých disciplínach a umiestnenie družstiev 
sú v nasledujúcich tabuľkách.

Výsledky okresných športových hier v Močenku 16.5.2023
Umiestnenie v disciplínach:

Víťazom boli odovzdané medaily, diplomy a malé darčeky. 
Počas vyhodnocovania  i pri dobrom občerstvení s gulášom, kto-

rý nám navaril pán Ivan Tóth z  poľovníckeho združenia Močenský 
háj, nám svojím spevom chvíle spríjemňovala naša spevácka skupina 
Zúgovanka pod vedením Mariána Horvátha. I keď sa naše družstvá 
neumiestnili na popredných miestach, tešili sme sa z vydarenej akcie. 
Poďakovanie patrí všetkým organizátorom, starostovi obce PaedDr. 
Romanovi Urbánikovi a jeho spolupracovníkom, členkám výboru ZO, 
rozhodcom, pomocníkom a všetkým, ktorí sa podieľali na zdarnom 
priebehu celej akcie. 

Prežili sme zase jedno z  úspešných podujatí, kde sme si nielen 
zmerali sily a odvahu niečo dokázať, ale prežili sme chvíle so svojimi 
priateľmi. 

Tešíme sa na ďalšie stretnutie!
Marta Nováková, predsedníčka ZO JDS Močenok

Z	činnos(	Základnej	organizácie	Jednoty	dôchodcov	v	Močenku.	

Základná organizácia Jednoty dôchodcov v Močenku je jednou z okresných organizácií 
v okrese Šaľa. Bola založená už v roku 2011, takže má za sebou mnoho úspešných i menej 
úspešných podujaK.  
Dnes má organizácia vyše 70 členov. Všetci sa akKvne podieľajú na všetkých akciách, ktoré 
organizuje výbor ZO. Na výročnej členskej schôdzi v marci 2023 si naša organizácia vytýčila 
Sež náročný plán. 
Z plánovaných podujaK, ktoré sa nám podarilo zorganizovať, sme usporiadali pri príležitosS 
Dňa maSek malé posedenie s pekným programom a malým občerstvením. 
Ďalej môžeme spomenúť zdravotnú prednášku o bylinkách a masSčkách na potlačenie 
bolesS pohybového aparátu človeka, ktorá sa uskutočnila v kultúrnom stredisku Kláštor. 
Prednášajúcim bol kúpeľný lektor a bylinkár Ing. Karel Štenbaur z Českej republiky, s ktorým 
sme mali dobré skúsenosS z nedávnej minulosS. Prednášky sa zúčastnilo  pomerne veľa ľudí. 
Bola veľmi zaujímavá, pretože sme sa čo-to  dozvedeli o liečiteľstve bylinkami. 
Naša organizácie tradične organizuje okresné športové hry seniorov. Tento rok sa konal už X. 
ročník tohto podujaSa s finančnou podporou Nitrianskeho samosprávneho kraja a obce 
Močenok. Plánované podujaSe na futbalovom štadióne nám však prekazilo nepriaznivé 
počasie. Musel sa zvoliť plán „mokrý variant“ v športovej hale, kde boli však obmedzené 
možnosS. Na úvod nám Klub cvičeniek pre zdravie pod vedením pani učiteľky Mgr. Julky 
Dičérovej predviedol vSpnú choreografiu na známu pesničku Diridonda. Naše členky  Helena 
Maláriková a Valéria Pappová predniesli báseň Darinky Štangovej na temaSku športových 
hier seniorov. Z pozvaných hosK možno spomenúť starostu obce Močenok PaedDr. Romana 
Urbánika, jeho zástupcu Mgr. Petra Sýkoru a starostu obce Trnovec nad Váhom Mgr. Olivera 
Berecza. Po krátkych príhovoroch predseda Okresnej organizácie JDS v Šali pán Jozef Kurňava 
slávnostne otvoril X. ročník Okresných športových hier seniorov a poprial všetkým súťažiacim 
veľa úspechov.  
Na športových hrách sa zúčastnili družstvá zo ZO Šaľa, Hájske, Trnovec nad Váhom, Diakovce 
a Močenok. Na spravodlivé hodnotenie výkonov športovcov dohliadali pani Marta Braunová, 
hlavná rozhodkyňa, a jej pomocníci Ing. Ernest Vereš, Anton Lovás a Miroslav Horňák. 
Výsledky v jednotlivých disciplínach a umiestnenie družsSev sú v nasledujúcich tabuľkách. 

Výsledky	okresných	športových	hier	v	Močenku	16.5.2023	
Umiestnenie	v	disciplínach	

Kolky	  
ŽENY       

Kop	do	bránky	cez	prekážku	
MUŽI  

1. Oľga Chovancová, ZO Trnovec n/V  1. Peter Devát, ZO Šaľa  
2. Zdena Trubačová, ZO Hájske   2. FranSšek Lenčéš, ZO Močenok 
3. Jolana Hečová, ZO Trnovec n/V   3. Anton Majdiak, ZO Močenok 

Hod	granátom	na	cieľ		 	 	 	 Hod	granátom	na	cieľ	 
ŽENY       MUŽI 

1. Zdena Trubačová, ZO Hájske   1. Anton Trubač, ZO Hájske  
2. Mária Kútna, ZO Močenok   2. Jozef Nemček, ZO Šaľa  
3. Oľga Chovancová, ZO Trnovec n/V  3. Jaroslav Soroka, ZO Močenok 

Hod	do	basketbalového	koša	 	 	 Hod	do	basketbalového	koša 
ŽENY       MUŽI  
1. Ľudmila Kardošová, ZO Šaľa   1. Juraj Csirik, ZO Trnovec n/V 
2. Oľga Chovancová, ZO Trnovec n/V  2. Anton Trubač, ZO Hájske  
3. Jolana Hečová, ZO Trnovec n/V   3. Alexander Križan, ZO Šaľa  

Umiestnenie	družs(ev	ZO	JDS	
1. ZO JDS TRNOVEC NAD/ VÁHOM 
2. ZO JDS HÁJSKE   
3. ZO JDS ŠAĽA   

Víťazom boli odovzdané medaily, diplomy a malé darčeky.  
Počas vyhodnocovania i pri dobrom občerstvení s gulášom, ktorý nám navaril pán Ivan Tóth 
z poľovníckeho združenia Močenský háj, nám svojím spevom chvíle spríjemňovala naša spevácka 
skupina Zúgovanka pod vedením Mariána Horvátha. I keď sa naše družstvá neumiestnili na 
popredných miestach, tešili sme sa z vydarenej akcie. Poďakovanie patrí všetkým organizátorom, 
starostovi obce PaedDr. Romanovi Urbánikovi a jeho spolupracovníkom, členkám výboru ZO, 
rozhodcom, pomocníkom a všetkým, ktorí sa podieľali na zdarnom priebehu celej akcie.  
Prežili sme zase jedno z úspešných podujaK, kde sme si nielen zmerali sily a odvahu niečo dokázať, ale 
prežili sme chvíle so svojimi priateľmi.  
Tešíme sa na ďalšie stretnuSe! 

Marta Nováková, predsedníčka ZO JDS Močenok  

ktorí to ťaháme už 40 rokov spolu. Z vašej 
obce je to inžinier Stano Šimko, ktorý je 
môj spolužiak, nebyť jeho, tak som stratený. 
Presne tak to je, bez kamarátov sa to nedá, 
pretože je taká doba, ktorá chce len penia-
ze, preto sú dôležité tieto priateľské vzťahy,“ 
priznal s  úsmevom spisovateľ Milan Vinco 

Částa z Čakanky. Okrem spomínaných akti-
vít bol v programe aj medailón k životnému 
jubileu keramikárky Vierky Fusekovej.

O literárnu súťaž Čakanky je každoročne 
veľký záujem a autori z  rôznych kútov Slo-
venska sa každoročne s radosťou zúčastňujú 
jej vyhodnotenia. „Literárna súťaž existuje 
13 rokov, začínala v roku 2010 s malou sku-
pinkou nitrianskych autorov, ale postupne sa 
pridávali autori regionálni. Dnes je to súťaž 
autorov z celého Slovenska a každý rok sa 
nájde aj autor zo zahraničia. Myslím, že naša 
súťaž inšpiruje mnohých, najmä mladých 
ľudí. V ostatných rokoch nám pribúdajú naj-
mä mladí ľudia a dominuje poézia,“ spres-
nila informácie o  súťažnej časti podujatia 
Janka Svítková z Čakanky. 

Jedným z najkrajších momentov podujatia 
bolo určite uvedenie knihy Karola Ácsa do ži-
vota. Autor sa tejto slávnostnej chvíle nedožil, 
ale knihu vydali a uviedli do života jeho deti – 
dcéra Andrea a syn Daniel. Slávnostne ju uvied-
li medzi literárne diela a  do knižníc priateľov 
a  sympatizantov pokropením vínom autora, 
čím vzdali hold jeho celoživotnému snaženiu. 

Príjemné stretnutie milovníkov literatúry, 
hudby a  priateľských stretnutí s  rovnako nala-
denými ľuďmi umocnené rozdávaním ocenení 
tvorivým a pracovitým dušiam trvalo viac ako 
dve hodiny, po ktorých účastníci podujatia zo-
stali v priestoroch kultúrneho strediska v pria-
teľských rozhovoroch, kým našu obec opustili 
s tým, že sa už teraz tešia na ďalší ročník podu-
jatia.
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Asociácia telovýchovných jednôt a  klu-
bov okresu Šaľa a mesto Šaľa zorganizovali 5. 
júna 2023 jubilejný 25. ročník vyhodnotenia 
najúspešnejších športovcov, trénerov a funk-
cionárov okresu za rok 2022. Na podujatí, 
ktoré sa konalo v divadelnej sále šalianskeho 
domu kultúry, bolo odovzdaných 80 ocenení 
klubom a jednotlivcom. Sedem z nich patrilo 
močenským klubom, jednotlivcom pôsobia-
cim v  nich alebo jednotlivcom z  našej obce 
pôsobiacim v iných kluboch okresu.

Prvou oceňovanou kategóriou boli kolek-
tívy juniorov a dospelých. V  tejto kategórii bol 
ocenený aj klub Karate Močenok, ktorý pôsobí 
v obci už 41. rok a môže sa pochváliť neustálou 

činnosťou, bohatou medailovou zbierkou, orga-
nizačnými aktivitami a propagáciou tohto obľú-
beného športu. Ocenenie za klub prevzal tréner 
Štefan Móri: „Sme radi, že klub vydržal už toľké 
roky, 40 rokov za podpory prezidenta Miroslava 
Tótha. Treba povedať, že deti majú záujem cho-
diť, keby neboli deti, niet klubu. Takže členov 
máme, klub funguje, snažíme sa tvoriť výsledky 

a tešíme sa každému úspechu.“
Ďalšou oceňovanou kategóriou boli dospelí 

a juniori jednotlivci. V tejto kategórii patrili Mo-
čenku dve ocenenia – jedno získal Filip Bleho, 
talentovaný karatista, juniorský reprezentant 
Slovenska, ktorého domovský klub je v  Šali. 
Niekoľkonásobnému majstrovi sveta sa darilo 
aj v uplynulom roku – k najzaujímavejším víťaz-

stvám patria dva tituly Maj-
stra Slovenska z  Levíc, 1., 2. 
a  3. miesto na XXV. ročníku 
Slovakia Open WUKF Euro-
pean Cup a  dva tituly Maj-
stra sveta z  Floridy – stal sa 
majstrom sveta vo svojej ka-
tegórii juniorov goju ryu a aj 
majstrom sveta v  seniorskej 
kategórii goju ryu. „V  minu-
lom roku som mal stanovené 
nejaké ciele, ktoré som chcel 
dosiahnuť, ktoré sa mi na-
pokon aj podarili dosiahnuť. 
Boli to, napríklad, Majstrov-
stvá sveta na Floride a tu mu-
sím poďakovať môjmu indi-
viduálnemu trénerovi Viťovi 

Kostkovi, ktorý stál za celou mojou prípravou 
na všetky súťaže, ktoré som mal v  uplynulom 
roku,“ ďakoval za prípravu na úspešné súťaže 
Filip Bleho. Druhým oceneným bol Timotej 
Matušica z Futbalového klubu Močenok. Talen-
tovaný mladík, ktorý je pre spoluhráčov príkla-
dom v prístupe k plneniu hráčskych povinností 
v  tréningoch aj zápasoch. Je oporou dorastu 
v Močenku aj v šalianskej 3. lige a v úvode roka 
už absolvoval aj prípravu so šalianskymi senior-
mi. „Futbal sa už stal súčasťou môjho života, 
skoro každý deň mám tréning, neviem si pred-
staviť, že by som prišiel domov zo školy a bol len 
doma. Na tréningy chodím rád, baví ma to, keby 
boli víkendy bez zápasov, tak by som nemal čo 
robiť, je to už súčasť môjho života. Ďakujem za 
toto ocenenie,“ vyznal sa s lásky k futbalu Timo-
tej Matušica. 

V kategórii mládežnícke kolektívy bolo oce-
nené mužstvo žiakov U11 Futbalového klubu 
Močenok. Naše futbalové nádeje boli v  minu-
lom roku v  majstrovskej súťaži Nitrianskeho 
kraja suverénne na čele tabuľky bez prehry. Sú-
perom nastrieľali 147 gólov, čo je viac ako 7 gó-
lov na zápas. Štyria z  kolektívu reprezentujú aj 
vo výbere Oblastného futbalového zväzu Nitra. 
Ocenenie za kolektív prevzal tréner Matej Šim-

Š p o r t o v e c Š p o r t o v e c 
r o k a  2 0 2 2r o k a  2 0 2 2
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ko: „Ako tréner futbalovej prípravky 
Močenku U11 som hrdý na mojich 
zverencov, ktorí sú šikovní a ten futbal 
vedia hrať aj, ako sa hovorí, hlavou. Ta-
kže veľká vďaka za nich a  myslím, že 
podobné ocenenie určite nie je v  ich 
mladej kariére posledné a že podobné 
úspechy budú žať aj v kategórii mlad-
ších a starších žiakov.“

Z  kategórie mládež – jednotlivci 
putovalo jedno zo štyroch ocenení do 
Močenku – patrilo Milošovi Blehovi 
z Futbalového klubu Močenok. Talen-
tovaný futbalista a  kapitán mužstva 
žiakov U15 je oporou štvrtoligového 
tímu a  Močenok pravidelne zviditeľ-
ňuje aj v  reprezentačnom kolektíve 
Oblastného futbalového zväzu Nitra, 
kde štartuje na turnajoch a rôznych podujatiach 
zväzu. „Futbal ma baví, hrám ho už od malič-
ka a chcem sa v tom stále zlepšovať. Je to jedna 
z vecí, ktorá ma v živote najviac napĺňa, a chcem 
v tom pokračovať a zlepšovať sa,“ povedal nám 
futbalista telom aj dušou Miloš Bleho.

Po odovzdaní ocenení všetkým aktívnym 
športovcom boli odovzdané ocenenia trénerom. 
V  tejto kategórii dostal ocenenie aj dlhoročný 
tréner hádzanej pôsobiaci v  Šali aj Močenku 
Štefan Kelemen. Skúsený a  úspešný tréner sa 
už roky významnou mierou podieľa na rozvo-
ji ženskej i  mužskej hádzanej v  regióne. „Je to 
určite dobrý pocit a po tom turbulentnom roč-
níku, ktorý sme mali a  ktorý bol veľmi ťažký 
a náročný, si myslím, že som dal do toho srdce, 
a  to poďakovanie v podobe ocenenia patrí nie-
len mne, ale aj tomu celému družstvu a tej partii, 
pretože dorastenci vyhrali celú súťaž, so ženami 
v Močenku sme sa trošku trápili a šalianski muži 
skončili, ako skončili, ale pointa je v tom, že há-
dzaná mi prospela a dávala mi do života trošku 
viac elánu,“ rozdelil svoje ocenenie medzi všet-
kých Štefan Kelemen.

V kategórii osobitných ocenení bol na ocene-
nie nominovaný aj Miroslav Tóth – zakladateľ 
klubu Karate Močenok. Miroslav Tóth stojí na 

čele klubu od jeho založenia. Klub aj jeho za-
kladateľ v minulom roku slávili pekné výročia - 
klub 40. výročie založenia a zakladateľ jubileum 
60 rokov. Miroslav Tóth sa pýši skvelými výsled-
kami z  čias svojej aktívnej činnosti: bol česko-
slovenským reprezentantom v karate a získal aj 
niekoľko medailí z európskych súťaží. Teraz klub 
vedie a ekonomicky podporuje a zároveň orga-

nizuje rôzne podujatia a krajské kolá Slovenské-
ho pohára mládeže v karate. „Ďakujem, bola to 
pre mňa veľká pocta, že si niekto všimol nejakú 
tú moju 40-ročnú prácu, nielen teda v Močen-
ku a  v  okrese Šaľa, ale aj na Slovensku. Keď si 
to ľudia všimnú a ocenia ma, mám veľkú radosť. 
Človeka to napĺňa, udržuje ma to v kondícii, som 
v dobrej kondícii, a  to si musíte každý povedať 
a veriť si. Teším sa z tejto trénerskej a organizá-
torskej práce, človek na dôchodku by mal odo-
vzdávať informácie, skúsenosti, trénerské plány 
ďalším generáciám,“ mal radosť z ocenenia svo-
jej práce Miroslav Tóth.

Sedmička športových nádejí, ale aj skúsených 
trénerov či funkcionárov v  rámci šalianske-
ho okresu je peknou reklamou pre našu obec.  
Zablahoželať im preto bol k  ich oceneniam  
aj  zástupca starostu obce Peter Sýkora: „Som 
veľmi rád, že máme toľko úspešných ľudí v Mo-
čenku, aktívnych športovcov, ale aj trénerov  

a  funkcio ná rov. Skutočne šport v  Močenku 
žije, a to je veľmi dobre. Myslím, že toto povzbu-
dí týchto našich športovcov, aby sa tejto aktivite 
venovali aj ďalej.“ 

Oceneným blahoželáme a nielen im, ale všet-
kým športovcom, trénerom a  funkcionárom 
z  našej obce prajeme veľa úspechov aj v  tomto 
roku.
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8. júla 2023 
uplynulo 10 rokov, čo 
nás navždy opustil 
náš otec a starý otec 
Jozef Seleši.
S úctou spomínajú 
synovia Jozef a 
Marián s rodinami.

Česť Tvojej pamiatke.

Ďakujeme všetkým 
príbuzným, 
priateľom 
a známym, 
ktorí sa dňa 13. 
júna 2023 prišli 
naposledy rozlúčiť 
s našou drahou 
mamou, babkou a prababkou Teréziou 
Sorokovou, ktorej zhasla svieca 9. 6. 
2023. Zároveň ďakujeme za prejavy 
sústrasti a kvetinové dary.
S láskou a úctou smútiaca rodina.

Dňa 9. a 15. augusta 2023 si 
pripomenieme 30. výročie úmrtia 
rodičov Vendelína a Natálie 
Koňanových. S úctou a láskou spomína 
syn Pavol s rodinou.

Smútočné oznamy
Aktuality z obceAktuality z obce

■■ Močenok pravidelne hostí divadelnú súťaž Kraj-
ského osvetového strediska v  Nitre pod názvom Na 
scénu. V  tomto roku sa konala od 28. do 30. apríla. 
Predstavilo sa v nej desať súborov mladých alebo do-
spelých amatérskych divadiel. Víťazi z  kategórie di-
vadla mladých postúpili na celoštátnu prehliadku FE-
DIM do Tisovca a  víťazi kategórie divadla dospelých 
na Belopotockého Mikuláš do Liptovského Mikuláša. 
Za divadlo dospelých to bolo Celkom malé divadlo zo 
Starého Tekova a za divadlo mladých divadelný súbor  
B+S ZUŠ Jozefa Rosinského v Nitre.

■■ 6. mája 2023 sa v Kolárove konali majstrovstvá Zá-
padoslovenského zväzu karate kategórií U12 a 4. kolo 
pohára ostatných vekových kategórií. Medzi 23 klubmi 
bol aj Močenok s desiatkou pretekárov, ktorí absolvo-
vali 17 štartov a domov priviezli tri zlaté, dve strieborné 
a tri bronzové medaily, všetky z osobných súbojov ku-
mite. Najviac sa darilo Zare Holubjakovej, ktorá získala 
dve medaily za 1. a za 3. miesto. Zlato domov priniesla 
aj Dáša Dičérová a Adam Konečný. Medaily za druhé 
miesto si vybojovali Petra Maláriková a Andrej Vörös 
a za tretie miesto Jakub Benčík a Patrik Konečný, každý 
vo svojej vekovej kategórii. Blahoželáme!

■■ Koncom mája odborná firma namontovala na všet-
kých vstupoch a výstupoch do obce a z obce kamery. 
Kamery sú tu nainštalované kvôli zvýšeniu bezpečnosti 

občanov a majetku. V prípade potreby budú slúžiť aj 
polícii na dohľadanie priebehu niektorých udalostí. 

■■ Obec Močenok pred časom reagovala na výzvu 
Fondu na podporu umenia a bola úspešná. Z Fondu na 
podporu umenia sme tak získali 1 500 eur na doplne-
nie knižničného fondu v knižnici. Knihy budú nakupo-
vané a dopĺňané do fondu postupne.

■■ V máji bolo v jednej z častí obce nainštalované sa-
monosné elektrické vedenie, ktoré bude slúžiť na záso-
bovanie verejného osvetlenia elektrinou. Nové vedenie 
je umiestnené od ulice Nad ihriskom až na Párovce 
a  bude zabezpečovať, aby sa verejné osvetlenie nevy-
pínalo ani počas veľmi veterného počasia, ako tomu 
bolo v minulosti počas nepriaznivých poveternostných 
podmienok. V budúcnosti budú rovnako zabezpečené 
aj ďalšie ulice, kde sa takýto problém vyskytuje.

■■ 21. mája 2023 nás zastihla smutná správa, že nás vo 
veku takmer 93 rokov navždy opustil spoluzakladateľ, 
dlhoročný porotca a nadšený podporovateľ Gorazdov-
ho Močenka Mišo Kováč Adamov. Michal Kováč bol 
kultúrnym a literárnym historikom, teatrológom a dra-
matikom. Napísal množstvo diel z oblasti teatrológie, 
literárnej vedy, drámy, hier pre deti a  mládež, scená-
ristických diel a rozhlasových hier. S Mišom Kováčom 
Adamovom sa rodina a  priatelia rozlúčili 27. mája 
v Martine. Rozlúčiť sa s ním a vyjadriť sústrasť rodine 
boli aj zástupcovia našej obce. Česť jeho pamiatke!

26. mája sa pri príležitosti sviatku sv. 
Urbana uskutočnila tradičná svätá omša 
v  Kaplnke sv. Urbana vo vinohradoch. 
Omšu celebroval vdp. Pavol Zahatlan, kano-
nik Nitrianskej kapituly, farár farnosti Nitra 
– Dolné mesto a  pedagóg Rímskokatolíckej 
cyrilometodskej bohosloveckej fakulty Uni-
verzity Komenského. „Vieme, že sv. Urban 
bol pápežom v 3. storočí od roku 222 do roku 
230. Jedna z legiend hovorí, že keď sa chcel za-
chrániť pred svojimi prenasledovateľmi, lebo 
boli kresťania vtedy prenasledovaní a on ako 
najvyšší pastier tiež, tak sa schoval do vini-
ce, a tým si zachránil život. Vieme, že potom 
zomrel v roku 230 ako mučeník, ale odvtedy 
je patrónom vinohradníkov, debnárov a tých, 
čo robia sudy, a myslím si, že je krásny zvyk 
pripomínať si to. Vyjadruje to vieru a nielen 

v tohto svätca, ale predovšetkým v Pána Boha, 
keď prosíme o to Božie požehnanie na prího-

vor sv. Urbana pre všetkých, ktorí pracujú vo 
viniciach a ktorí dorábajú vzácny nápoj, akým 
je víno,“ doplnil k téme vdp. kanonik Zahat-
lan. 

Svätej omše v prírode sa zúčastnilo niekoľ-
ko desiatok veriacich z  obce. V  závere omše 
kanonik Pavol Zahatlan požehnal tohtoročnú 
výsadbu na poliach a vo viniciach a nie úplne 
štandardný priestor pre svätú omšu si pochva-
ľoval: „Je to niečo iné ako v kostole, je to také 
spontánnejšie, uprostred tej Božej prírody, 
prírodné kulisy, Božie stvorenie, naozaj tu cítiť 
tú Božiu ruku.“ 

Pre účastníkov omše bolo pripravené 
občerstvenie, ktoré zabezpečili organizácie 
z obce.

Veriaci sa v okolí Kaplnky sv. Urbana zdr-
žali v príjemných rozhovoroch až do večera.

O m š a  v o  s v i a t o k  s v.  U r b a n aO m š a  v o  s v i a t o k  s v.  U r b a n a
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KAMENÁRSTVO
MGS Granit s.r.o. 
Mlynská 462 , 951 31 Mo�enok

   (budova Zdravotného strediska)

tel.: 0902 709 552
  

 �elezobet�n. základy � likvidácia starých hrobov
�renovácie písma  dopisovanie dátumov

� � �portréty do kame�a  lampy  vázy krí�e 
 

Ponúkame kvalitné prevedenie
 prác za prijate�né ceny

OTVÁRACIE HODINY
Pondelok  Streda  Piatok   9.00-12.00  13.00-16.00 h

 Sobota - na objednávku 

�iroký výber  
pomníkov a hrobov zo �uly




